
Protokół  Nr XXX/2009
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 20 maja 2009 r.

Obradom sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady Gminy –  Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz.  1100,  a  zakończono o godz.  1420 .W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 14 Radnych.  

 
 Porządek obrad:
1.    Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.    Powołanie sekretarza obrad.
3.    Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4.    Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między  
       sesjami.
5.    Interpelacje i zapytania Radnych.
6.    Złożenie ślubowania przez Radnego Stefana Gbura.
7.  Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  na Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 
     Społecznej w Barcianach.
8.  Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu systemowego z Programu  
    Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 w ramach Działania 7.1 Rozwój i upowszechnianie  
    aktywnej integracji, Poddziałania 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez  
    ośrodki pomocy społecznej.   
9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Gminnego Programu Aktywności Lokalnej  
   (PAL)  na  lata  2009-2013  w  ramach  Programu  Operacyjnego  Kapitał  Ludzki  2007-2013, 
Działanie  7.1  Rozwój  i  upowszechnianie  aktywnej  integracji,  Poddziałanie  7.1.1  Rozwój  i 
upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej.
10. Projekt uchwały o zaciągnięciu kredytu długoterminowego przez Gminę Barciany.
11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii odnośnie uznania lasów za ochronne na terenie  
      Gminy Barciany.
12.  Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2009r.
13. Dyskusja na temat funduszu sołeckiego.
14. Dyskusja na temat wniosku Zastępcy Komendanta Wojewódzkiego Policji w Olsztynie. 
15.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
16.  Wolne wnioski i informacje.
17. Wnioski mieszkańców. 
18. Sprawy różne.
19. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy.
20. Zakończenie obrad.

Przebieg sesji:

Ad. 1. Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył obrady XXX sesji Rady Gminy 
Barciany.  Powitał  zaproszonych gości:  Radnych, Wójta,  Sekretarza,   dyrektorów i kierowników 
jednostek, sołtysów oraz wszystkich przybyłych osób / listy obecności Radnych i sołtysów stanowią 
załączniki do protokołu /. Stwierdził, że obrady sesji są prawomocne – na ustawowy skład Rady 
obecnych jest 14 Radnych. 
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Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego porządku. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski poprosił o wprowadzenie do porządku obrad jako pkt  

13.  Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok.

14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii odnośnie uznania specjalnych obszarów ochrony 
      siedlisk Natura 2000 na terenie Gminy Barciany. 
15. Projekt uchwały w sprawie zryczałtowanego zwrotu kosztów podróży sołtysom z terenu Gminy
 Barciany.

Uzasadnił to tym, że zmiany do budżetu wpłynęły w dniu dzisiejszym. Temat obszaru ochrony 
siedlisk Natura 2000 niezbędna jest  uchwała,  a  sprawa zryczałtowane zwrotu kosztów podróży 
sołtysom wypłynęła na Komisjach.
  
Więcej uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady Gminy  poddał  porządek  obrad  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 
porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 14 głosów za.

 Porządek obrad:
1.    Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.    Powołanie sekretarza obrad.
3.    Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4.    Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między  
       sesjami.
5.    Interpelacje i zapytania Radnych.
6.    Złożenie ślubowania przez Radnego Stefana Gbura.
7.  Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  na Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 
     Społecznej w Barcianach.
8.  Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu systemowego z Programu  
    Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 w ramach Działania 7.1 Rozwój i upowszechnianie  
    aktywnej integracji, Poddziałania 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez  
    ośrodki pomocy społecznej.   
9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Gminnego Programu Aktywności Lokalnej  
   (PAL)  na  lata  2009-2013  w  ramach  Programu  Operacyjnego  Kapitał  Ludzki  2007-2013, 
Działanie   7.1  Rozwój  i  upowszechnianie  aktywnej  integracji,  Poddziałanie  7.1.1  Rozwój  i 
upowszechnianie  aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej.
10. Projekt uchwały o zaciągnięciu kredytu długoterminowego przez Gminę Barciany.
11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii odnośnie uznania lasów za ochronne na terenie  
      Gminy Barciany.
12.  Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2009r.
13.  Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok.
14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii odnośnie uznania specjalnych obszarów ochrony 
      siedlisk Natura 2000 na terenie Gminy Barciany. 
15. Projekt uchwały w sprawie zryczałtowanego zwrotu kosztów podróży sołtysom z terenu Gminy 
Barciany.
16. Dyskusja na temat funduszu sołeckiego.
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17. Dyskusja na temat wniosku Zastępcy Komendanta Wojewódzkiego Policji w Olsztynie. 
18.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
19.  Wolne wnioski i informacje.
20. Wnioski mieszkańców. 
21. Sprawy różne.
22. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy.
23. Zakończenie obrad.
 

 Ad. 4. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji 
o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.

Wójt Gminy przedstawił informację / informacja stanowi załącznik do protokołu /.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie informacji.    

Ad. 5. Interpelacje i zapytania Radnych.

Radna Ala Wierzbicka  zapytała  o  świetlicę  w Mołtajanach – zgłosiła  się  osoba,  która  napisała 
podanie  o  dzierżawę  tego  lokalu,  nie  ma  odpowiedzi.  Druga  zgłoszona  sprawa to  świetlica  w 
Aptyntach – Agencja nie przekazała na mienie gminy czy można prowadzić negocjacje.

 

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 6. Przewodniczący Rady Gminy powiedział,  że kolejnym punktem obrad sesji jest złożenie 
ślubowania  przez  Radnego  Stefana  Gbura.  Poprosił  radnego  o  powstanie,  odczytał  tekst 
ślubowania,  Pan  Stefan  Gbur  potwierdził  słowem  ”ślubuję”.  Radni  złożyli  gratulacje  nowo 
wybranemu Radnemu.

Ad 7.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że kolejnym punktem porzadku obrad 
sesji  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi   na  Kierownika  Gminnego  Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Barcianach.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Andrzej  Robczak  odczytał  uzasadnienie  do  niniejszego 
projektu uchwały. 

Pani Teresa Sawa – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach wyjaśniła, że 
skarżący nie  wywiązuje  się  ze  swoich  obowiązków,  nie  spełnia  wymagań.  Korzysta  z  pomocy 
społecznej,  ale w tej  chwili  pomocy nie otrzymuje.  Pomoc otrzymuje okresowo. Pan Juszko to 
osoba  dość  roszczeniowa.  Ale  osoba  musi  spełniać  kryteria.  Pan  Juszko ma  prawo przyjść  do 
GOPS-u i żądać świadczeń, ale trzeba spełniać kryteria. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji uznali skargę za bezzasadną. 
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Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –   Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
uznała skargę za bezzasadną.   

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji uznali skargę za bezzasadną. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 
      

Ad 8. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie 
przystąpienia do realizacji projektu systemowego z Programu  Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-
2013 w ramach Działania 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji, Poddziałania 7.1.1 
Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej. 

Pani Teresa Sawa – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach powiedziała, 
że w ubiegłym roku podpisała umowę z Marszałkiem na upowszechnianie aktywnej integracji na 
lata 2008-2012. Uchwała ta jest niezbędna do podpisania aneksu do umowy. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –   Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały    

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad 9.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie 
przyjęcia  do realizacji  Gminnego Programu Aktywności  Lokalnej   (PAL) na lata  2009-2013 w 
ramach  Programu  Operacyjnego  Kapitał  Ludzki  2007-2013,  Działanie  7.1  Rozwój  i 
upowszechnianie  aktywnej  integracji,  Poddziałanie  7.1.1  Rozwój  i  upowszechnianie  aktywnej 
integracji przez ośrodki pomocy społecznej.

4



 
Pani Teresa Sawa –  Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach powiedziała 
że temat jest powiązany – tu chodzi o niepełnosprawnych, aktywizację tych osób. W celach jest 
rozwój społeczności niepełnosprawnej. Dla tych osób zaplanowane są warsztaty, zajęcia. Kluczowe 
wyzwanie – wykluczenie osób niepełnosprawnych. Wiąże się z Programem Operacyjnym Kapitał 
Ludzki. Środki własne na ten cel są zabezpieczone w świadczeniach.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –   Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały    

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad  10.   Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  omówienie projektu  uchwały  o 
zaciągnięciu kredytu długoterminowego przez Gminę Barciany.

Skarbnik Gminy – Stefania Kosińska omówiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że kredyt był już 
zaplanowany w uchwale budżetowej na 2009r. Kredyt zostanie zaciągnięty w kwocie 920 tys zł na:
modernizację i przebudowę stacji uzdatniania wody w Skandawie – 685 tys zł i na przebudowę 
drogi Barciany – Srokowo w kwocie 235 tys zł.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –   Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały    

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 
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Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad. 11. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia opinii odnośnie uznania lasów za ochronne na terenie Gminy Barciany.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski  powiedział, że o ile Rada Gminy wyrazi pozytywna opinię, to 
wpływy z tytułu podatków z Nadleśnictwa zmniejszą się o 50%, od podatku leśnego za ten rok 
będzie to kwota – 19 600 zł. Dodała, że Nadleśnictwo złożyło deklarację na 371 ha - lasy ochronne, 
już płacili  50 % stawki ogłoszonej przez GUS oraz 1168 ha lasów innych.  Dodał, że z punktu 
widzenia gminy nie jest konieczne objecie lasów dodatkową ochroną.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  Wacław  Nowicki  powiedział,  że  art.  16  ustawy  o  lasach 
pozwala  Nadleśnictwu  wystąpienie  do  samorządów  gminnych  o  uzyskanie  opinii.  Wymienił 
rodzaje  lasów.  Powiedział,  że  lasy  te  istniały  i  będą  istnieć.  Powierzchnia  lasów  to  duża 
powierzchnia i pokrywa się  z obszarem Natura 2000. Jest to duży obszar lasu i w wyniku uznania 
lasów za  ochronne zostanie  pomniejszony podatek.  Zadał  pytanie  –  czy Rada powinna być  za 
akceptacją pisma?  Jako radny jest za tym, aby środki wpływały do budżetu. Jako leśniczy wie, że 
lasy chronią rodzimą naturę.  Gmina Srokowo wydała opinią negatywną z uwagi na uszczerbek w 
dochodach gminnych.  Dodał,  że nie  wie czy te opinie  będą miały jakiekolwiek  znaczenie  przy 
rozpatrywaniu wniosku przez Ministra.
 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji  jednogłośnie wyrazili opinie negatywną. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –   Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
jednogłośnie wyrazili opinie negatywną.   

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji  wyrazili opinię negatywną – 2 głosy wstrzymujące, 2 
głosy za wydaniem opinii negatywnej.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał  ją  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym  uchwała  została  przyjęta  14  głosami  za 
wydaniem opinii  negatywnej,  głosów przeciw i wstrzymujących się nie było /  uchwała stanowi 
załącznik do protokołu / . 

Ad. 12.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy powiedział, ze kolejnym punktem obrad sesji jest 
zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2009r.

6



Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  –  Andrzej  Robczak  przedstawił  plan  pracy  Komisji 
Rewizyjnej na 2009r. ( plan ten stanowi załącznik do protokołu ).

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  Wacław  Nowicki  wyraził  pozytywne  działania  Komisji 
Rewizyjnej. Uważa, że ostatnie rozmowy przyniosły skutek. Jest to ambitny plan. Pogratulował i 
życzył owocnej pracy Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował.  Zapytał  czy  jeszcze  ktoś  chce  zabrać  głos  przed 
głosowaniem. W związku z brakiem pytań poddał plan pracy Komisji Rewizyjnej pod głosowanie. 
W głosowaniu jawnym plan został przyjęty 14 głosami za, głosów przeciw i wstrzymujących się 
nie było / plan pracy Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad  13.   Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  omówienie  projektu   uchwały  w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok.

Skarbnik Gminy – Stefania  Kosińska przedstawiła  zaistniałe  zmiany.  Powiedziała,  że  wpłynęły 
środki  od Wojewody Warmińsko-Mazurskiego -   dotacja celowa na zadania  zlecone w kwocie 
759.908,16zł na realizację ustawy z dnia10 marca 2006r. o zwrocie podatku akcyzowego zawartego 
w cenie oleju napędowego, wykorzystywanego do produkcji rolnej , z przeznaczeniem na zwrot- w 
pierwszym okresie płatniczym w 2009r.; od   Wojewody Warmińsko-Mazurskiego   środki   na 
kwotę  78.974,00  zł,  z  przeznaczeniem  na  dofinansowanie  realizacji  programu  wieloletniego 
„Pomoc państwa w zakresie dożywiania”; od Wojewody Warmińsko-Mazurskiego środki na kwotę 
40.321,00zł,  z przeznaczeniem na pokrycie kosztów świadczeń kwalifikowanych komponentu B2 
finansowane  w  całości  ze  środków  pochodzących  z  pożyczki  Banku  Światowego  w  ramach 
Poakcesyjnego  Programu   Wsparcia  Obszarów  Wiejskich.(PIS);  pozostałe  zmiany  to  zmiany 
między paragrafami na wniosek Dyrektorów szkół oraz zmiany – przesunięcia na dowozie uczniów 
do szkół.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że na Komisji nie omawiano tego projektu. 

 

Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetowej –  Ala Wierzbicka powiedziała, że Komisja na 
Komisji nie omawiano tego projektu.  

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 
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Ad. 14. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia opinii odnośnie uznania specjalnych obszarów ochrony siedlisk Natura 2000 na terenie 
Gminy Barciany. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że jest to nowy obszar – ostoja nad jeziorem Oświn, 
proponowany  przez  Generalnego  Dyrektora  Ochrony  Środowiska  (pismo  z  8  maja  2009r.). 
Powiedział,  że  ten obszar  chwyta  delikatnie  teren naszej  gminy w północno-wschodniej  części. 
Główne skupisko tego obszaru to Gmina Srokowo. Jest to obszar siedliskowy. Nie ma znaczenia, 
bo jest  już to  obszar  chroniony.  Uzasadniając  pismo Generalny Dyrektor  Ochrony Środowiska 
mówi,  że nie ma przesłanek,  że wywiera to inne skutki społeczne i  przede wszystkim liczą się 
względy naukowe.  Nie  ma  argumentów,  żeby nie  uznać  tego  obszaru  za  ochronny.  Proponuje 
wydać pozytywną opinię. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wacław Nowicki  powiedział,  że  jesteśmy integralna  częścią 
współnoty.  Globalnie jest to niewielka część wspólnoty. Co konkretnie te obszary mogą znaczyć? 
Około  20  % naszej  gminy  będzie  obszarem chronionym.  Na  końcu  pisma  Dyrektor  wskazuje 
dobrodziejstwo, ż emożemy budować kanalizację. Jeśli nie mamy podstaw naukowych do obalenia 
tego obszaru, to nie możemy nic zrobić.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji głosowali 1 za pozytywna opinią, 5 głosów przeciw.

 

Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetowej –  Ala Wierzbicka powiedziała, że członkowie 
Komisji głosowali za przyjeciem tego projektu uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji głosowali  2 głosy za przyjęciem projektu uchwały, 1 
głos przeciw. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta – opinia pozytywna 8 
głosami za, 4 głosy przeciw, 2 głosy wstrzymujące / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad. 15. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie 
zryczałtowanego zwrotu kosztów podróży sołtysom z terenu Gminy Barciany. 

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  temat  ciągnie  się  długo.  Na  komisjach 
wypracowano stawkę 30% -  tyle  co podwyżka dla  Radnych.  Potracenie  za nieobecność  40 %. 
Dodał, że mamy zaplanowane środki w budżecie.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 
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Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji  jednogłośnie głosowali za przyjęciem projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetowej –  Ala Wierzbicka powiedziała, że na posiedzeniu 
Komisji  w  sprawach  różnych  radna  Nowicka  poruszyła  te  sprawę.  Ustalono  30  % podwyżkę. 
Członkowie komisji głosowali jednogłośnie za.     

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji   głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał  ją  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym  uchwała  została  przyjęta  14  głosami  za 
wydaniem opinii  negatywnej,  głosów przeciw i wstrzymujących się nie było /  uchwała stanowi 
załącznik do protokołu / .    

Ad.  16. Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  powiedział,  że  kolejnym  dyskusja  na  temat 
funduszu sołeckiego.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski omówił sprawę  funduszu sołeckiego. Wyświetlił informacje na 
temat  funduszu.  Powiedział,  że  rząd  chce  uaktywnić  sołectwa,  dać  im  pieniądze  gminne.  Jest 
ustawa podpisana przez prezydenta w kwietniu. Co roku Rada Gminy do 30 czerwca podejmuje 
uchwałę o funduszu sołeckim. Do 30 lipca Wójt Gminy wylicza liczba mieszkańców razy wskaźnik 
kwota bazową ogłoszoną przez GUS. Średnio ok. 9,5 tys a jeżeli mało mieszkańców w sołectwie to 
mniejsze środki. Do 30 września Rada Sołecka podejmuje uchwałę co chce zrobić. Wójt sprawdza 
to co sołectwo chce zrobić. Dużo jest wątpliwości, co do realnego wykorzystania tych środków. Te 
pieniądze  nie  trafią  do  sołectwa,  do  urzędu  dodatkowa  praca.  Wójt  Gminy  przedstawił  kilka 
pomysłów z innych gmin w Polsce jak jest wykorzystywany fundusz sołecki. Dodał, że zapewne w 
naszej gminie będzie aktywnych kilka sołectw. 

Sołtys Sołectwa Ogródki – Marek Łapin zapewnił, że staną na wysokości zadania.

Sołtys  Sołectwa  Suchawa  -  Józef  Chwała  zapytał  czy  jeżeli  inwestycja  przekracza  kwotę 
zaplanowaną na dany rok to czy można tę inwestycję rozłożyć na następny rok.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że nie przesuwamy realizacji inwestycji, nie może 
być kumulacji.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że ma przyjemność pracować nad planem rozwoju Gminy 
Barciany.  Przedstawił następnie wnioski z zebrań sołeckich – najczęściej  zgłaszane. Zmierza do 
tego,  czy będziemy uruchamiać  fundusz sołecki.  Trzeba znać koszty pośrednie  –  czyli  obsługa 
finansowa.  Mamy  problem   z  pozyskiwaniem  środków.  Dużym  strumieniem  płyną  środki  z 
Kapitału Ludzkiego. Nie było pozyskiwanych środków z projektów twardych, ostatnie 3 lata temu. 

Radny Powiatowy – Witold Bogdanowicz powiedział, że fundusz sołecki będzie przydatny w LGD. 
To będą małe środki, ale będzie można je łączyć. To daje szansę na rozwój. Ma nadzieję, że w 
miejscowościach powstaną plany odnowy.  
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Sołtys Sołectwa Frączkowo – Leszek Puczkowski powiedział, ze zbyt pesymistycznie podchodzimy 
do tematu. Najlepszym rozwiązaniem byłoby podjęcie takiej uchwały.  Nie zgodzi się z Radnym 
Wiesławem Gajdowski,  że to będą wielkie inwestycje.  Dobrze by było,  gdyby sołtysi  wiedzieli 
jakie będą kwoty przypadały na sołectwa. Prosi aby podjąć decyzję.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski cieszy się, że doszło do dyskusji. Po więcej informacji odsyła na 
stronę Ministerstwa. Komisja Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska rozpoczęła 
pracę  nad  opracowywaniem  aktualizacji  strategii.  Zachęcił  do  pracy  nad  planami  odnowy 
miejscowości.

Przewodniczący  Rady  Gminy  powiedział,  że  ie  jest  przeciwny,  ale  trzeba  poczekać  na  dane, 
symulację kosztów, środków. Jesteśmy otwarci na współpracę. Poczekamy do czerwca. 

Ad. 17. Następnie Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że kolejnym punktem obrad sesji  jest 
dyskusja  na  temat  wniosku  Zastępcy  Komendanta  Wojewódzkiego  Policji  w  Olsztynie. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał to pismo.          

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że wpłynęło pismo od Komendanta Wojewódzkiego 
Policji.  Rada  Gminy  ma  możliwość  podjęcia  stosownej  uchwały  w  zakresie  zwolnienia 
przedmiotowego. W zakresie bezpieczeństwa publicznego o takie zwolnienie może też się ubiegać 
np. Straż Graniczna. Kwota o którą sprawa się toczy to 1410 zł rocznie. Dodał, że nie jest skłonny 
aby wniosek poprzeć.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wacław Nowicki  powiedział,  że nic dodać nic ująć.  Budżet 
gminy jest budowany z podatków i innych źródeł. Jesteśmy zobowiązani do płacenie. Instytucje 
dostają  środki.  Zła  sytuacja  w  służbie  porządkowych  ma  nadzieję  jest  chwilowa.  Policja  ma 
porozrzucane swoje rewiry.  Sugeruje,  aby nie  stwarzać precedensu i  nie  zwalniać podatnika ze 
swoich obowiązków.

Radny  Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  18  lat  przepracował  w  miejscowym  komisariacie. 
Komendant Wojewódzki prosi w piśmie o zwolnienie. Przez 18 lat komisariat był remontowany, 
gmina dofinansowała też zakup samochodu, wyposażenie także ze środków gminy. Zadał pytanie – 
czy Pan Komendant nie zna historii dofinansowania komisariatu? Dodał – bez komentarza. Prosi, 
aby zadbać o finanse gminy. Niech te środki nam służą.

Przewodniczący Rady Gminy Henryk Nosek dodał, że nigdy nie odmawiali pomocy,  ale w tym 
przypadku nie ma podstaw.

Ad. 18.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.             

Wójt Gminy Łukasz Wiśniewski odpowiedział na interpelacje Radnej Wierzbickiej. W pierwszej 
kolejności podanie o wynajem świetlicy – powiedział, że podanie przekazał do sołtysa z prośbą o 
opinię. Wójt spotkał się z sołtysem i radził, aby zebrać opinię z zebrania sołeckiego. Jeżeli chodzi o 
drugą interpelację to Wójt powiedział, że w sprawie świetlicy w Aptyntach nic się nie zmieniło. 
Nadal  jest  umowa  użyczenia.  Agencja  wyraża  wolę  na  rozmowy  z  możliwością  przekazania 
świetlicy wraz z pakietem innych nieruchomości. Wójt powiedział, że nie jest chętny do rozmowy, 
gdyż nie jest ostatecznie usatysfakcjonowany po ostatnim rozliczeniu z Agencją. Ale przejęciem 
świetlicy jest zainteresowany.     
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Ad. 19.  Wolne wnioski i informacje.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wacław Nowicki podziękował Wójtowi Gminy za interwencję 
w sprawie drogi Barciany – Srokowo. Podniesiono studzienki po raz drugi. Ekipa wyrównała garby, 
które nie zostały wyprofilowane. Sprawa wjazdów zrobiona została dla oka. Skłania się do dyskusji 
i  uwag  Pana  Gajdowskiego,  że  pobocza  są  za  wysokie.  W  niektórych  miejscach  należałoby 
podsypać piasku. Dziękuje, za to co jest już zrobione i za interwencję Wójta.

Wójt Gminy Łukasz Wiśniewski powiedział,  ze to był remont nawierzchni. Dostaliśmy to za co 
zapłaciliśmy.  Koszt przebudowy całościowy to ok. 1-1,5 mln za 1 km. Liczył  na to,  ze będzie 
gruntowniej  zrobione.  Zgłosił  to  co  uważał  za  stosowne  jako  użytkownik.  Przypomniał,  ze 
prawdopodobnie Rejon Dróg dosypie żwiru lub innego materiału na pobocza.

    
Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że dobra sugestią jest to, aby Rada skierowała zapytanie o 
Starosty z zapytaniem czy droga pozostanie w takim stanie.  Należy przyglądać się treści  pism, 
umów i innym dokumentom bo to są nasze pisma.  Dodał, że droga składa się jeszcze z pobocza. 

Ad. 20. Wnioski mieszkańców. 

Sołtys  Sołectwa  Frączkowo Leszek  Puczkowski  prosi  o  możliwość  ustawienia  pojemników na 
odzież używaną.

Ad. 21. Sprawy różne.

Wójt Gminy Łukasz Wiśniewski przedstawił relacje z wyjazdu na Litwę w celu poznania systemu 
kanalizacyjnego. Przedstawił pokaz zdjęć oraz omówił. Dodał, że jest to sposób 3-4-krotnie tańszy 
niż stosowane technologie  w Polsce,  np. koszt 25 tys  zł  na 7 domków. Powiedział,  ze planuje 
opracować koncepcję rozwoju kanalizacji. Dodał, że Gmina Kętrzyn planuje 3 takie inwestycje.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  Wacław  Nowicki  powiedział,  ze  także  brał  udział  w  tym 
wyjeździe.  Spotkanie  to  zburzyło  jego  myśli.  Kanalizacje  na  Litwie  to  prostota,  system  jest 
monitorowany i badany. W razie potrzeb system można rozbudowywać. Jest to słuszny i dobry 
kierunek,  aby  opracowywać  strategie  rozwoju  kanalizacji.  Dodał,  że  jest  to  materiał  do 
przemyślenia. 

Wójt  Gminy  Łukasz  Wiśniewski  odesłał  na  stronę  Ministerstwa  Rolnictwa.  Dodał,  że  koszta 
przyłączy nie są kwalifikowane i obciążają odbiorcę. Jak zachęcić mieszkańców do przyłączeń – 
jest  to  temat  do analizy.  Wspomniał,  ze  w miejscowościach,  w których planuje się  kanalizację 
powinny być plany odnowy miejscowości. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wacław Nowicki dodał, że wszystkie oczyszczalnie działają na 
zasadzie grawitacji. 

Wójt  Gminy  Łukasz  Wiśniewski  omówił  następnie  temat  śmieci.  Powiedział,  że  Prezydent 
Olsztyna zasypuje nas pismami w sprawie budowy spalarni. Dodał, że upominają się o pieniądze – 
600  tys  zł.  Mamy  teraz  zapłacić  81  tys  zł.  Nie  wie,  czy  składowisko  w  Mażanach  uzyska 
pozwolenie  zintegrowane.  Decyzja  rady  co  dalej  robimy.  Dodał,  że  uczestniczył  w  forum 
ekologicznym, w którym brał udział ambasador Szwecji. Powiedział on, że Szwecja w ciągu 4 lat 
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ograniczyła produkcję śmieci  o 50 %, a Polska w ciągu 3 lat – 5 %. Brak konkretności. Dodał, ze 
spółka ZGOK generuje długi. 

Radny Wiesław Gajdowski  zapytał kiedy powstanie spalarnia śmieci w Olsztynie.

Wójt Gminy Łukasz Wiśniewski odpowiedział, że 2013-2015, a projekt jest dwuetapowy. 

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że system spalania śmieci w Szwecji funkcjonuje od 10 lat. 
Przypomniał, ze środki zabezpieczone przez państwo są przeznaczone na 6 spalarni. Nie wiadomo 
czy  Olsztyn  dostanie  to  dofinansowanie.  Dodał,  że  Olsztyn  będzie  miał  korzyść,  bo  z  ciepła 
ogrzewa budynki. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wacław Nowicki powiedział,  że ratowaliśmy się Mażanami. 
Koncepcja  bartoszycka  też  upadła.  Nie  ma  alternatywnego  wyjścia.  Nie  możemy  sprawy 
przekładać. Już nie ma na to czasu.

Wójt Gminy Łukasz Wiśniewski powiedział, że 30 kwietnia na spotkaniu ok. 23 gmin przystąpiło 
do spółki. Takie tempo jest dlatego, że Olsztyn ma 3 miesiące na podpisanie preumowy. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  Henryk  Nosek  powiedział,  że  sprawa  się  ciągnie  od  początku 
kadencji. Mamy problem i trzeba podjąć decyzję. 
Więcej spraw różnych nie zgłoszono.   

Ad. 22. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Gminy.

Przewodniczący  Rady  Gminy  powiedział,  że  protokół   z  poprzedniej  sesji  był  wyłożony  pół 
godziny przed sesją. W związku z brakiem uwag poddał protokół Nr XXIX pod głosowanie. W 
głosowaniu jawnym protokół został przyjęty 14 głosami za.  

Ad. 23. Zakończenie obrad.

Przewodniczący Rady Gminy w związku z wyczerpaniem porządku obrad XXX sesji zakończył jej 
obrady, dziękując wszystkim za udział.   

            Przewodniczący Rady Gminy

   Henryk Nosek

Protokolant:
Emilia Żelichowska
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	Wójt Gminy Łukasz Wiśniewski powiedział, ze to był remont nawierzchni. Dostaliśmy to za co zapłaciliśmy. Koszt przebudowy całościowy to ok. 1-1,5 mln za 1 km. Liczył na to, ze będzie gruntowniej zrobione. Zgłosił to co uważał za stosowne jako użytkownik. Przypomniał, ze prawdopodobnie Rejon Dróg dosypie żwiru lub innego materiału na pobocza.
	    

